
 
 

 
 

 
T.a.v.: 
Gedeputeerden en Statenleden van de Provincie Zeeland 
 
Onderwerp: de wolf in Zeeland 
 
Geachte gedeputeerden en statenleden. 
 
Onlangs was de wolf gedurende een korte periode in onze provincie aanwezig. De ZLTO vroeg meteen 
om actie van de provincie. De wolf heeft zich hier nog niet gevestigd, maar de kans is groot dat dit op 
termijn wel gaat gebeuren. De wolf heeft de hoogste beschermde status en met actief verjagen, of 
verweren wordt die status aangetast. 
 
De wolf is een toppredator, wat betekent dat de wolf aan het hoofd staat van de voedselpiramide. 
Deze diersoort kan in zijn eentje hele natuurgebieden positief veranderen.  
 
Door de wolf gaan prooidieren plekken waar ze gevaar lopen actief vermijden. En dat heeft enorm 
grote gevolgen voor de omringende natuur. Dat effect is uitvoerig beschreven voor het Amerikaanse 
Yellowstone Park, waar in 1995 enkele tientallen Canadese wolven werden uitgezet. Men zag er dat 
herten bepaalde plekken, bijvoorbeeld langs rivieren, gingen vermijden. Het resultaat was dat jonge 
boompjes er vrij spel kregen en het bos zich uitbreidde. Goed nieuws voor de beverpopulatie, die 
lustig aan het bouwen sloeg. Met hun imposante bouwwerken slaagden ze er zelfs in de loop van 
rivieren te verleggen - en dat allemaal door de komst van de wolf! Er ontstond een gloednieuwe 
afwisseling van snel- en traagstromend water, hier en daar verschenen poeltjes in het landschap. Van 
een biodiversiteitsboost gesproken: het aantal soorten vissen, vogels en insecten steeg zienderogen.  
 
In Zeeland zijn we begonnen met een proef om damherten te steriliseren. Een menselijk ingrijpen op 
de natuur met gebruikmaking van medische technieken, om de populatie damherten te beteugelen. 
Damherten zijn een natuurlijke prooi voor wolven. De wolf zou mogelijk prima in staat zijn om, als hij 
zich hier zou vestigen de populatie damherten in te perken. Daar zou onderzoek naar gedaan kunnen 
worden. Dat initiatief zou u als partij, of gedeputeerde kunnen nemen.  
 
Onlangs stond er een bericht in de krant dat de provincie het blijft goedkeuren dat er gejaagd wordt 
op hazen. Mochten hazen inderdaad een probleem vormen, dan geldt ook hier weer dat de haas een 
prooidier is voor de wolf.  Met de komst van de wolf is de haas het haasje.  
 
In plaats van (zoals de ZLTO wil) de wolf terugjagen naar Brabant zou men beter kunnen onderzoeken 
hoe de wolf zich gemakkelijk zou kunnen verplaatsen tussen de twee provincies.  Nog niet zo lang 
geleden was Nederland qua natuurbeleid een van de Europese voorlopers. Ons land speelde een 
vooraanstaande rol bij de formulering van het Europese natuurbeleid, zoals de Habitatrichtlijn. En 
Natura 2000 is geïnspireerd op de Nederlandse Ecologische Hoofdstructuur.  In 2010 kwam er een 
dramatische omslag in dit beleid, bij de intrede van het eerste kabinet Rutte, met Henk Bleker als 
staatssecretaris met natuur in zijn portefeuille.  De implementatie van afgesproken beleid werd 
opgeschort en budgetten werden tot wel 70 procent gekort. (bron: 
https://www.wur.nl/nl/nieuws/De-gevolgen-van-Henk-Bleker.htm)  
 

https://www.onzenatuur.be/artikel/hoe-trouw-is-de-wolf-echt
https://www.onzenatuur.be/soortenbank/bever
https://www.wur.nl/nl/nieuws/De-gevolgen-van-Henk-Bleker.htm


U zou samen met uw collega's uit Brabant de wolf als kans kunnen zien om de Ecologische 
Hoofdstructuur weer terug op de kaart te zetten. Letterlijk, figuurlijk én bestuurlijk. 
 
 
Maar verdient het vee van boeren dan geen bescherming tegen mogelijke aanvallen van wolven? 
Natuurlijk wel. Maar moet dat dan ook direct de oplossingsrichting zijn van de ZLTO? Met hekwerken, 
toestemming tot verjagen (wat in feite betekent dat de wolf zijn beschermde status wordt aangetast). 
Of kiest u voor een mogelijke andere oplossing? 
 
In de bijlage hieronder vindt u de rapportage van de pilot kuddewaakhonden uitgevoerd door o.a. 
Landschap Overijssel en Staatsbosbeheer. 
 
https://www.ark.eu/sites/default/files/media/Wolf/Rapportage_Pilot_Kuddewaakhonden.pdf  
 
Kuddewaakhonden en wolven hebben samen één ding gemeen: ze hebben zich beide nog niet 
definitief gevestigd in onze mooie provincie. Ik hoop dat u een onderzoek wilt doen naar de mogelijke 
inzet van kuddewaakhonden in onze provincie.  
 
Want de wolf demoniseren en inspelen op angstgevoelens door alleen schokkende beelden te 
vertonen van doodgebeten vee, daarmee doe je dit dier tekort. En gaan we voorbij aan de bijdrage 
die dit dier levert aan de biodiversiteit in de natuur.  
 
Met vriendelijke groet, 
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